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« نگاه مخاطبان یک گروه واتساپی به مشکلات 

معضلیبهنامآشغال

خانوادهدرنقشمددکار
»مددکار« واژه ای اســت که همواره در کنار »مددجو« معنا و 
مفهموم پیدا می کند که هدف آن کشــف و افزایش ظرفیت 
استعدادهای کسانی است که به نوعی نیازمند کمک دیگران 
هســتند. با همین هدف مراکز نگه داری و درمان مددجویان 
در شــهرهای مختلف تاسیس شدند، اما برخورد خانواده های 
مددجو خصوصاً کســانی که دارای فرزندان کم توان ذهنی و 

معلولین حرکتی هستند با این مراکز برخوردی دوگانه بود.
اغلب خانواده های مددجو به این مساله نگاهی احساسی دارند 
و تمایل کمی برای سپردن فرزندان خود به این مراکز نشان 
می دهند. این مساله در مورد سالمندان نیز وجود دارد. حرمت 
و احترام به بزرگ ترها باعث شــده است که خانواده ها ترجیح 
دهند آن ها را در کنار خود داشــته باشند تا این که آن ها را به 

مراکز نگه داری سالمندان بفرستند.
خوشبختانه در گراش همچنان خانواده  نقش پشتیبانی خود 
از افــراد کم تــوان را فراموش نکرده اند و ضروری اســت این 
ارزش اجتماعی هر چه بیشــتر تقویت شود. این کار علاوه بر 
این که هزینه اقتصادی کمتری برای دولت دارد، نیاز عاطفی 
مددجویان را نیز بهتر تامین می کند و باعث می شود که آن ها 
در جامعه باقی بمانند. با این هدف، ابتدایی ترین نیاز خانواده ها، 
یادگیری آموزش های جدید برای نگه داری مددجویان است که 
ارگان های مربوط نظیر بهزیستی می توانند در این جا اثرگذار 
باشــند. از سوی دیگر این مساله باید به عنوان یک ارزش در 
خانواده ها ترویج شود و به ویژه اقوام نزدیک و هماسیگان باید 
احساس کنند که لازم است یاور خانواده هایی باشند که دارای 

مددجو هستند.
مساله ی دیگر ضرورت اشتغال زایی برای مددجویان بزرگسال 
است. آن ها گاهی احســاس می کنند باری بر دوش خانواده 
هســتند. در این بخش حضور خیرین بیش از پیش احساس 
می شود که با اولویت بخشی به مددجویان دارای همسر و فرزند 

زمینه اشتغال زایی در این خانواده ها را فراهم کنند.
با شــرایط موجود گراش بهتر اســت نوع نگاه دو بال کمک 
به مددجویان یعنی بهزیســتی و خیرین به سمت کمک به 
مددکاری در خانواده باشد تا چرخ جامعه با روال طبیعی تری 

بچرخد.

زمستان۹۵
گازبهاردمیرسد

حجت عابدی: فرماندار گراش از اختصاص چهار میلیارد تومان 
اعتبار به توســعه  شبکه گاز رســانی در شهرستان گراش از 

جمله شروع عملیات گاز رسانی به بخش ارد خبر داد. 
رییس اداره گاز شهرستان گراش پیش بینی کرد مردم بخش 
ارد بتوانند در زمستان سال آینده از نعمت گاز برخوردار شوند.

اصغــر فرودی فرماندار گراش گفت: احداث ایســتگاه 500 متر 
مکعب تقلیل فشار گاز، 15 کیلومتر خطوط تغذیه 250 پوند و 
32 کیلومتر لوله گذاری شبکه داخلی شامل طرح گاز رسانی به ارد 
می شود که بعد از اتمام این طرح عملیات گازرسانی به روستاهای 

های آغصه و زینل آباد در دستور کار قرار می گیرد. 
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خبر اختصاصی

در انتظار 
سرمایه گذار

نماز جمعه های شــلوغ ماه رمضان و نمازهای باشــکوه عید فطر هر 
ســال این سوال را دوباره پیش می کشــد که آیا گراش نیاز به یک 

مصلای بزرگ ندارد؟
اگر مصلی قرار است ساخته شود. چه کسی باید این مصلی را بسازد. 

دولت، خیرین، شهرداری و یا اوقاف؟

خلاصه وضعیت شهرک صنعتی گراش:
از 51 زمین واگذار شده، الان 11 واحد ساخته شده است 
و 15 واحد در حال ســاخت اســت. از 11 واحد ساخته 

شده، 8 واحد فعال است. 

محمدرستمپور«

عکس:سعیدسرخی«
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بعد از ۱۴ سال ساخت مصلای گراش بلاتکلیف است

مصلای شهر، ضروری یا غیرضروری؟
با وجود مخالفت نمایندگان مجلس

افشانیاستاندارفارسشد
گریشــنا: با وجود مخالفت نماینــدگان فارس در مجلس، 
هیات دولت ســید محمدعلی افشانی را به عنوان استاندار 

فارس منصوب کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، در جلسه 2۴ تیرماه 
هیات وزیران استانداران جدید فارس و قم منصوب شدند. 
با تصویب هیات وزیران ســید محمدعلی افشــانی و سید 
مهدی صادقی به ترتیب به عنوان استانداران جدید استان 

فارس و قم منصوب شدند.
از زمانی که نام افشــانی به عنوان گزینه استانداری فارس 
مطرح شــد، برخی گروه ها با این گزینــه مخالفت کردند. 
مهم ترین مخالفت از ســوی نمایندگان مجلس شــورای 
اســلامی بود. یکشــنبه 21 تیرماه 1۶ نفر از 18 نماینده 
استان فارس از جمله جمشید جعفرپور نماینده لارستان، 
خنج و گراش در مجلس نهم به صورت دسته جمعی استعفا 
دادند. اســتعفایی که بیشــتر اعلام اعتراض بود تا این که 

عملی شود.
هر چند در نهایت نمایندگان مجلس هم در جلسه معارفه 
افشانی شرکت کردند و هم از استیضاح وزیر کشور منصرف 

شدند.
  

میراثگراش
بهجواداسدیسپردهشد

گریشــنا: با معارفــه مهندس جواد اســدی، اداره میراث 
فرهنگی شهرستان گراش کار خود را آغاز کرد.

به گزارش گریشــنا، یکشــنبه 21 تیرمــاه 139۴ خانه 
شــهیدان عظیمی که در آینده قرار اســت هم زمان اداره 
میراث فرهنگی و موزه مردم شناسی گراش باشد، میزبان 
فعــالان و علاقه مندان میراث فرهنگی بود. در این شــب 
مهنــدس جواد اســدی حکم خــود را بــرای راه اندازی 
نمایندگی میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری از 

فرماندار گراش دریافت کرد.

  

چارهایبهجز
سگکشینیست

گریشنا: سگ های ولگرد به زودی از سطح شهر جمع آوری 
می شوند. کشتن، در حال حاضر، ممکن ترین، آسان ترین و 
کم هزینه ترین راه برای از بین بردن این سگ های خیابانی 
محسوب می شود. شــهرداری و فرمانداری به دنبال فردی 
هســتند که با دریافت مجوز، کشتن سگ های ولگرد را بر 

عهده بگیرد.
قاسم فرسوده معاون فرماندار گراش گفت: »مشکل اصلی 
ما نداشتن نیروی کار اســت. البته یکی، دو نفر در بخش 
مرکزی را شناسایی کردیم که قول همکاری به ما داده اند، 
امــا گفته اند ایــن کار را بعد از ماه مبــارک رمضان انجام 
می دهند. اگر در بین هم شهریان کسی هست که می تواند 

در این زمینه با ما همکاری کند ما استقبال می کنیم.«
محمد جمالی رییس اداره محیط زیست گراش نیز گفت: 
»عقیم سازی نیز راه دیگری است که عقیم کردن هر سگ 
چیــزی حدود صد تا صد و  پنجاه هزار تومان هزینه دارد و 
این مبلغ نیز برای مسئولین گران تمام می شود. در هر حال 
محیط زیست به دلیل حمایت از حقوق حیوانات به شدت 
مخالف کشتار سگ هاست، اما با توجه به شیوع بیماری های 
بین انســان و حیوان از جمله بیماری سالک و از آن جایی 
که در حال حاضر راه بهتری برای جمع آوری سگ ها وجود 
ندارد، نمی توانیم مانع شهرداری در زمینه کشتار سگ های 

ولگرد باشیم.«

»از سه ســال پیش که من مسئولیت را در این 
شهر پذیرفتم، احساس کردم که یکی از نقایصی 
که در شهر هست، نبود مصلی و مکانی برای نماز 
جمعه است.« این سخن حجت الاسلام حسینی، 
امام جمعه گراش، که در گفتگو با افسانه مطرح 
شــد، پیش از این نیز بارها از زبــان او و امامان 
جمعه ی پیش از او شنیده شده است. سخنی که 
در دوره حجت الاســلام حلاجی پیگیری شد، و 
زمینی به مســاحت 2۴هزار متر مربع بین حوزه 
علمیه و قبرســتان دارالرحمه به آن اختصاص 
داده شــد. به گفته حبیــب الله مهرابی، رییس 
شورای شــهر، این زمین با پیگیری سیدعباس 
جهانبانی، رییس ستاد نماز جمعه وقت، از طرف 
خیریــن و بدون دخالت شــورای اول خریداری 
شد. جهانبانی نیز این گفته را تایید می کند: »دو 
نفر خیر در آن زمان هر کدام 1۴ میلیون تومان 
کمــک کردند تا زمین خریداری شــود. قرارداد 
واگذاری زمین بین شورای سیاست گذاری ائمه 
جمعه استان و اداره مسکن و شهرسازی آن زمان 
بسته شــد، و حدود ۴0 میلیون تومان هم برای 
نقشــه برداری و کارهای اولیه آن هزینه شد.« با 
این وجود، ســاختمان مصلا هنوز از زمین بلند 

نشده است.

روایت امام جمعه از پیگیری زمین
از حجت الاســلام حســینی درباره ی پیگیری 
ساخت مصلا می پرســم. او تغییر و تحولات در 
این زمینه را این گونه شــرح می دهد: »در ابتدا 
گفتند چون خیابان مجــاور زمین فعلی مصلا، 
خیابــان کم عرضی اســت و باز همین مشــکل 
ترافیــک خیابان امــام را ایجــاد خواهد کرد، و 
همچنین به دلایل دیگر، بهتر است این زمین را 
رها کنیم و زمین دیگری در نظر بگیریم. مدتی 
وقت ما با این مساله گرفته شد. به اتفاق شورای 
شهر وقت، شــهردار و فرماندار زمین دیگری را 
بازدید کردیم و صورت جلســه شد که 5 هکتار 
زمین به مصلا اختصاص داده شــود و این زمین 
فعلی هم تغییر کاربری داده شــود، و درآمد این 
تغییر کاربری برای ســاخت مصلا مصرف شود. 
ولی فکر می کنم این مسائل حتی صورت جلسه 
هم نشــد و در حد حرف و وعده های توخالی از 
طرف مسئولین شــهر و استان باقی ماند. بعدها 
هم متوجه شدیم چنین کاری خیلی سخت است 

و مشکلات عدیده ای دارد.«
حجت الاسلام حســینی از ادامه روند پیگیری 
زمین، از دو جلســه ی دیگر نیز سخن می گوید: 
»ما در تابستان گذشته جلسه ای با حضور تمام 
مســئولین ذی ربط، از جمله فرماندار، شهردار، 
شورای شهر، مسکن و شهرســازی، و اوقاف در 
همین دفتر تشــکیل دادیم. من تصمیم دارم در 
روزهای آینده با حضور همین مسئولین جلسه ای 

برگزار کنم که گزارش کار بدهند. 
»اما در جلســه ای که چندین ماه قبل در محل 
شــورای شــهر برگزار کردیم، گفتیم که از خیر 
زمین دیگری گذشــتیم. مشکلات همین زمین 
فعلی که نقشــه برداری شــده و همــه کارهای 
اولیه اش انجام شــده را برطرف کنید و شــروع 
به ســاخت کنید. ولی من احساس می کنم عزم 
جدی در مسئولین محلی وجود ندارد و همکاری 

نمی کنند.«

روایت اداره راه و شهرسازی
از ســلمان مهرابی، رییس اداره راه و شهرسازی 
گراش، درباره ی مناسب بودن زمین فعلی مصلا 
می پرســم. او هم تایید می کند که دلیل اصلی 
در بحــث تعویض زمیــن، ایجــاد ترافیک بود: 
»پارکینگ حاشیه ای در مورد خیابان محل مصلا 
جواب نمی دهد و ترافیــک زیادی ایجاد خواهد 
کرد. به همین خاطر این بحث مطرح شــد که 
زمین دیگری را بــرای مصلا در نظر بگیریم. اما 
چون واگذاری مجدد پیگیری زیادی می خواهد و 
بسیار زمان بر است، تصمیم بر این شد که مصلا 
در همان محل ساخته شود، و زمینی در کنار آن 
به عنوان پارکینگ در نظر گرفته شود.« مهندس 
مهرابی می گوید این کاری اســت که اداره راه و 
شهرســازی می تواند انجام دهــد، و دلیل اصلی 

ساخته نشدن مصلا، عدم وجود یک خیّر است.

خیری برای مصلا نیست
امام جمعه نیز به عدم وجود خیر اشاره می کند: 
»ما گفته ایم اگر بانی هست، شروع کنیم. اگر یک 
بانی واحد باشد که فبها المراد. ولی اعلام کردیم 
حتی اگر عده ای شروع کار را به عهده بگیرند، ما 
هم حتما ســعی می کنیم از اعتبارات مصلاهای 

کشور استفاده کنیم و جذب اعتبار کنیم.«
به نظر می رســد فعال نبودن ســتاد نماز جمعه 
نیز در این مورد تاثیرگذار اســت. همان طور که 
گفته شــد، گرفتن همین زمین نیز با پیگیری 
ستاد نماز جمعه سابق صورت گرفته است. سید 
عباس جهانبانی، رییس سابق ستاد نماز جمعه، 
می گوید: »من اکنون با ســتاد بــه عنوان یک 
عضو ساده همکاری می کنم و مسئولیتی ندارم. 
در مورد ســاخت مصلا هم تاکنون هر تلاشــی 
کرده ایم به نتیجه نرســیده اســت. چون پروژه 

میلیاردی است، یک یا دو نفر که قول کمک هم 
داده اند، منصرف شده اند.«

دلخوری آشکار امام جمعه
امام جمعه گراش که دلخوری اش را از مسئولین 
شــهر پنهان نمی کند، اکنون بــا لحن تندتری 
صحبت می کنــد. او بحث محــل دفتر و منزل 
مسکونی امام جمعه را نیز به بحث مصلی پیوند 
می دهد: »من سعی کردم با اخلاق مداری رفتار 
کنم، وگرنه ما مصوبه ی هیات وزیران را داریم که 
مسئولین ذی ربط باید بلافاصله زمین در اختیار 
دفتــر و منزل امام جمعه قرار دهند. ولی پس از 
گذشت 35 سال از انقلاب، هنوز در گراش هیچ 
مکانی برای منزل و دفتر امام جمعه و ستاد نماز 
جمعه شهر در نظر گرفته نشده است. می بینید 
که دفتر امــام جمعه هنوز در این مکان قدیمی 
که اصلا زیبنده ی شهرستان نیست و با امکانات 
بسیار محدود واقع شــده است؛ و ما در این سه 
ســال سه بار مجبور به تعویض منزل شده ایم، و 
اکنون هم با این که در یک واحد بسیار نامطلوب 
ســاکن هســتیم، گفته اند باز باید دنبال جای 

دیگری برای اقامت باشیم.«

چرا به مصلا نیاز است؟
امــا بحثی که ممکن اســت در ذهــن خیلی ها 
وجود داشته باشد، ضرورت ساخت مصلی است. 
بسیاری از مردم و مسئولین ممکن است اعتقاد 
داشــته باشــند تا زمانی که حســینیه  اعظم از 
مراسم پذیرایی می کند، و اماکن زیاد دیگری هم 
برای این منظور مناســب هستند، چه ضرورتی 
به هزینه کردن برای ساخت مصلا وجود دارد؟ 

امام جمعه گراش این استنباط را تایید می کند: 
»اتفاقا من هم احســاس می کنم سوای سست 
بودن مســئولین محلی در ایــن کار، مردم هم 
عزمی ندارند و هنوز احساس نیاز نمی کنند. من 

چند بار این نیاز را در خطبه ها باز کرده ام. البته 
لازم است همین جا از بانی و هیات امنای محترم 
حسینیه اعظم کمال تشکر و قدردانی را داشته 
باشم که چه در طول سه سال امامت بنده و چه 
در طول ســال های گذشته، انصافا به همه شکل 

نهایت همکاری را داشته اند.«
امام جمعه مشــکلات ناشــی از نبــود مصلا را 
اینچنین شرح می دهد: »الآن ما چندین مشکل 
جدی داریم. اول این که حضور خانم ها در سالن 
پایین حســینیه ممنوع اســت، و فکر می کنم 
گراش اولین جایی در کشور باشد که خانم ها در 
مجلس دیگری هستند و امام جمعه را از طریق 
دوربین مداربسته می بینند. مساله بعد، پله های 
قسمت خانم هاست. بســیاری از خانم ها، حتی 
جوان ترها که مشکلات جســمی دارند، از عدم 
شرکت در نماز جمعه عذرخواهی می کنند چون 
نمی توانند از چهل پنجاه پله بالا بروند. مشــکل 
دیگر این که حســینیه متعلق بــه نماز جمعه 
نیست. در یک ساعت خاص باز می شود و بعد از 
نماز هم بسته می شود. امام جمعه باید در مکان 
نماز جمعه دفتری داشــته باشد که قبل از نماز 
در آن حضور داشــته باشد و با مردم بازدید کند 
و مشکلات شــان را بشنود. ستاد نماز جمعه هم 
باید در آن مکان دفتر داشــته باشد. حتی باید 
واحدهایی برای تبلیغات، نگه داری بنرها و غیره 
وجود داشــته باشد که هیچ کدام در حسینیه در 
اختیار ما نیســت. مشکل نبود پارکینگ و ایجاد 
ترافیــک در شــاهرگ ورودی شــهر هم وجود 
دارد. و خیلی معضلات دیگر، که البته ربطی به 
مدیریت محترم حســینیه ندارد و آنها تا جایی 
که می توانند خدمت ارائه می کنند. این مشکل و 

ضعف شهرستان است. 
»مکان نماز جمعه باید مصلا باشــد با ملحقاتی 
کــه دارد، مثل همه مصلاهای دیگر کشــور که 
شــامل دارالقرائه، مهدکودک، کتابخانه، مخزن 

کتاب، دفتری برای امام جمعه، مکان ستاد نماز 
جمعه و خیلی فعالیت ها دیگر است. مراسم ملی 
و مذهبی را نیز باید در همان مکان مصلا برگزار 
کرد، مثل ایام الله 22 بهمن، 12 بهمن، عاشورا 

و تاسوعا.«

دیدگاه اوقاف: ما نقشی نداریم
حجت الاســلام زین الدینی، رییس اداره اوقاف 
گراش، درباره ی ضرورت ســاخت مصلا نظری 
شــبیه به امام جمعــه دارد: »مصلا برای گراش 
قطعا لازم است، چون پایگاه و مرکز فعالیت امام 

جمعه است.«
امــا او در مــورد این که چه کســی باید پیگیر 
قضیه ساخت باشد، با امام جمعه هم نظر نیست: 
»نقشه و ساخت و تجهیز مصلاها زیر نظر شورای 
سیاســت گذاری ائمه جمعه صورت می گیرد که 
یک مجموعه مســتقل و زیر نظر مستقیم مقام 
معظم رهبری است. مگر این که در بحث تعمیر 
یا تامین هزینه های جانبــی، اداره اوقاف بتواند 

کمکی بکند.«

دیدگاه شورای شهر: اولویت نیست
اما حبیب الله مهرابی که چندی پیش بر صندلی 
ریاســت شورا نشست، نظری مخالف امام جمعه 
و رییس اداره اوقاف دارد. او قاطعانه ابراز عقیده 
می کند: »معتقدم ساخت مصلا در اولویت شهر 
گراش نیست. بله، مصلی لازم است، ولی ضروری 

نیست.« 
مهرابی عقیده دارد با وجود مشــکلات مهم تری 
مثل بیکاری و معضلات دیگر، ســاخت بنا فقط 
هدر دادن ســرمایه اســت: »هر کاری در گراش 
غیر از ســرمایه گذاری روی مغزها یعنی آموزش 
و کار فرهنگی، غیر لازم اســت. با این سرمایه ها 
باید مشکلات را برطرف کنیم. چرا باید میلیاردها 
تومان هزینه کنیم و بعد هزینه ی نگه داری آن را 
هم نداشــته باشیم؟« رییس شورا اضافه می کند: 
»البته اگر خیری باشــد که پولی به این مســاله 
اختصاص بدهد و هزینه های پشتیبانی اش را هم 
متقبل شود، ما از طرف شورا هیچ مشکلی نداریم. 
ولی ما پول شهر را در این موارد خرج نمی کنیم.«

جلسه ی آخر
شنبه هفته گذشته جلسه ای در دفتر امام جمعه 
با حضور تمام مسئولین برگزار شد. دستور جلسه 
ســاخت مصلی و دفتر و منــزل امام جمعه بود. 
اما در این جلســه، ســاخت مصلا تحت الشعاع 
مســاله ی دفتر و منزل قرار گرفت، و از اولویت 
خارج شد. حجت الاســلام زین الدینی درباره ی 
مباحث این جلســه می گوید: »قرار شــد فعلا 
بحــث دفتر و منزل امام جمعــه در اولویت قرار 
بگیرد، چون هم بودجــه ی کمتری نیاز دارد، و 
هم بودجه ی اولیه اش فراهم است. زمینی که در 
بلوار منفرد، کنار پارک نارنج قرار دارد، برای این 

منظور در نظر گرفته شده است.«
اما شــنیده ها حاکی از این اســت که این زمین 
نیز همچنان مورد مناقشه ی شهرداری و اداره راه 
و شهرسازی است. بدین ترتیب، نه تنها ساخت 
مصلا بلکه خانه و دفتر امام جمعه نیز به آینده ای 

نامعلوم موکول شده است.

» Fedagh.ir: جوشن صدرنشین فوتبال گراش- عکس: مجید افشار «تجلیل از دهیاران گراش. عکس: حجت عابدی «برگزاری رزمایش مدافعان ولایت- عکس: محمد رستم پور «راهپیمایی روز قدس در فداغ  - عکس

عکس خبر

گزارش

خبر

طرح:سعیدسرخی«

«  مسعود غفوری

در شماره گذشته در گزارش معرفی برنامه های تابستانی مطالبی در مورد آموزشگاه 
کیهان منتشر شد که توضیحات تکمیلی ارسال شده این آموزشگاه در این شماره منتشر می شود: 
مجتمع آموزشی کیهان زیر نظر مرکز سازمان فنی و حرفه ای فعالیت می کند. این مجتمع با تلاش  
مهندس عبدالصمد تقی نژاد ،موسس آموزشگاه در سال 1389 موفق به دریافت مجوز شد و فعالیت 
آموزشــی خود را در رشته های  فناوری اطلاعات شروع کرد و بعد توانست مجوزهای آموزشی در 

رشته های حسابداری، زبان، ریاضی و تقویتی کنکور نیز دریافت نماید.
مجتمع آموزشی کیهان شامل آموزشگاه های کیهان، پارس، فارابی و... دارای هر دو مجوز خواهران 
و برادران در تمامی رشــته های مذکور است. مدیریت این مجتمع بر عهده آقایان ناصر دلخوش و 

عبدالصمد تقی نژاد است.

توضیح
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آیا صنعتی غیر از صنایعی که از پیش تعیین  �
شده است، امکان فعالیت در شهرک صنعتی را 

ندارد؟
این بستگی دارد که خود اداره کل صنعت و معدن و 
تجارت چه مجوز ها و چه جواز تاسیس هایی را صادر 
می کند. به نسبت نیاز منطقه  سنجیده می شود و 
بعد زون  بندی آن به استان می رود و تایید می شود. 
محیط زیست و بهداشت و اداراتی که با صنایع در 
ارتباط هستند هم این را تایید می کنند و آن را در 

شهرک تعریف می کنند.
تا الان موردی هم بوده که برای صنعتی غیر  �

از اینها درخواست بدهند و شما مجوز ندهید؟
نــه. حتی قبلا چنــد خانم برای صنایع نســاجی 
درخواســت دادند، و ما با پیگیری قســمتی را به 
صنایع نســاجی اختصاص دادیم، ولی آن ها دیگر 

کارشان را پیگیری نکردند. 
پس این زون بندی زیــاد هم محدود کننده  �

نیست؟
نه. جز این کــه موارد خاصی باشــد. مثلا صنایع 
کشــاورزی مثل گاوداری یا گل خانه؛ چیز هایی که 
هــم نیاز به آب زیاد دارد و هم خود آلاینده ها زیاد 

است. 
در حــال حاضر دفتر شــما در فرمانداری  �

مستقر است؟
قبلا مدتی در فرمانداری بودیم، و بعد یک ساختمان 
کوچک در خود شهرک درست کردیم. ولی در دفتر 
شــخصی خودم در ساختمان شیر شمسی کارها را 
انجام می دهم، چون مراجعات مردم به آن جا سخت 

است.
صنعتی  � شــهرک  واحدهای  بعضــی  چرا 

غیرفعال شده اند؟
بیشــتر بحث اقتصــادی و بازار و رقابــت در بازار 
اســت. الان در خیلی از صنایع که وارد می شویم، 
جنس اش را چین تولید می کند با مارک ایران. در 
خیلی از صنایــع، محصوب با مارک ایران در چین 
تولید می شود و صنایع ما بیشتر توزیع کننده اند تا 
تولید کننده. و مشــکل بعد رقابت کم است، و این 
که هر سرمایه گذاری را نمی توان یک مدیر صنعتی 
خوب دانســت؛ هر ســرمایه گذار را نمی توان یک 
بازار یاب خوب دانست؛ و هر سرمایه گذار نمی تواند 
یک کارخانه تولیدی بر پا کند. شاید الان یک سری 
کارگاه های تولیدی در شهرک صنعتی گراش شروع 
به کار کرده باشــد، ولی این ها کارخانه ی تولیدی 
نیســتند، بلکه جزو آن صنایع کوچکی هستند که 

زیر پنجاه نفر اشتغال زایی ایجاد می کند. 
در حال حاضر از 51 واحدی که مجوز و زمین  �

گرفته اند، تنها 11 واحد ساخته شده، و 15 واحد 
در حال ساخت است. بقیه 29 مجوز دیگر در چه 

مرحله ای اند؟
بقیه هم تاکنون زمین بهشان واگذار شده و در حد 

یک حصار دور زمین کشیده اند.
چرا؟ �

بیشتر مشــکل اقتصادی است. بعضی ها فقط برای 
این که بگویند طرف کارخانه دار اســت و پرستیژ 
خوبی دارد مجوز گرفته اند. بعضی ها هم یک زمانی 
قول مســاعدت از جایی گرفته اند و زمین گرفتند، 
ولی در دریافت تسهیلات شان به بن بست خوردند. 
و بعضی ها هم با این فکر که زمین شهرک صنعتی 
مثل زمین سطح شهر است و بعدها می توان آن را 
فروخت، زمیــن گرفتند، ولی چنین چیزی ممکن 

نیست. 
احتمالا چون شــما هنوز زمین خالی دارید،  �

برای پس گرفتن مجوزها و زمین های غیرفعال 
زیاد فشار نمی آورید، درست است؟

بلــه، اما اگر زمانــی زمین کم بیایــد، خود دولت 
پس می گیرد. الان هم هســتند کسانی که شهرک 

صنعتی اســتان فارس تعهد می دهند که مثلا بنده 
در طی سه سال واحدم را به بهره برداری می رسانم، 
و اگر در این ســه سال به بهره برداری نرسید، شاید 
لغو شــود. در مورد شهرک صنعتی گراش هم مثلا 
اگــر مــا در زون صنایع فلز کمبود زمین داشــته 
باشیم، آن زمین هایی که گرفته  شده و ساخت وساز 
در آنها شروع نشده را پس می گیریم، و به نرخ قبل 

پول شان را پس می دهیم. 
چند تا از واحدها همیشه فراوانی داشته اند؛  �

مثلا نان سخاوت چند بار تا مرز تعطیلی رفته، 
و کارخانــه نئوپان آقایــان دارا، منفرد و آقای 
وقارفرد که عملا تعطیل شده است. قضیه این ها 

چیست؟
در مورد نان سخاوت، در بحث توزیع آرد و سهمیه 
گازوئیل خیلی اذیت می شدند. چون ما اینجا دفتر 
ملی پالایش نداشتیم و باید به لار مراجعه می کردند، 
که هرچند آنها اذیت نمی کردند، اما می گفتند چون 
گاز به شهرک صنعتی گراش آمده است، گازوییل 
نمی توانیم بدهیم و باید از گاز اســتفاده کنید. ولی 

هزینه کنتور گاز خیلی بالا بود.
از طرف دیگر، بزرگ ترین مشکل این است که همه 
جا شعار می دهند که ما باید از صنایع حمایت کنیم، 
ولی مثلا شما هر سوپرمارکتی بروید، می بینید نان 
عادی بســته بندی شــده به فروش می رسد. از نان 
خانگــی تا نــان نانوایی را بســته بندی می کنند و 

می فروشــند. کارخانه آقای عبداللهی استاندارد و 
ایزو و پروانه بهداشتی دارد، تحت نظارت و بازرسی 
مداوم دانشــگاه و اداره بهداشت است، تعداد کارگر 
بیشتری دارد و عامل انرژی گرانی استفاده می کند 
و ... حالا باید با نان های نانوایی و نان های خانگی که 
تولید می شود رقابت کند که هیچ تضمین بهداشتی 
ندارد. این اســت که اصناف و بهداشت باید کمک 

کنند تا این مسائل نباشد. 
کارخانه نئوپان چه؟ �

بحث صنایع چوب، رقابت با چین بود. کســانی که 
در جنوب با نئوپان سروکار دارند می دانند نئوپان و 
چوب چین خیلی ارزان تر است. شرکت نئوپان یک 

کارخانه بود، نه یک کارگاه، و جنس ســنگینی هم 
تولید می کرد. ولی این افراد شهید اقتصادی شدند، 
و کسی از آنها حمایت نکرد. حمایت بازار و جنس 

چینی دلیل اصلی آن بود. 
گاهی البته نوک پیکان به ســمت شماست  �

که از صنعت گران حمایت نمی کنید و هر کس به 
را قبول  این  شهرک می آید شکست می خورد. 

دارید؟
این وظیفه شرکت شهرک های صنعتی نیست که 
حمایت کند. شرکت فقط زیرســاخت ها را فراهم 
می کند. البته باز هم ما تا جایی که بتوانیم حمایت 

می کنیم.
علاوه بر شهرک صنعتی، یک قطب صنعتی  �

هم کنار ترمینال وجود دارد. مدیریت آن هم با 
شماست؟

نه. قبل از این که شــهرک صنعتــی جایی ایجاد 
شود، شــهرداری ها در زون بندی شهر، زمینی را به 
عنوان قطب صنعتی تعییــن می کردند تا صنعتی 
در آن شــهر به راه بیاندازند. قطب صنعتی زیر نظر 
شهرداری بود، و زمین های آن را شهرداری و منابع 
طبیعی آن زمان واگذار می کرد که کاری به شرکت 
شــهرک صنعتی ندارد. البته نظارت بر آنها برعهده 
وزارت صنعت و معدن و تجارت است چون مجوزها 

را آنها صادر می کنند. 
موضوعی که چندی پیش مطرح شــد این  �

است که شــهرک صنعتی گراش در شهرستان 
مجاور قرار دارد و ســند زمین هایش به نام اوز 

صادر می شود. قضیه از چه قرار است؟
بیایید سند دو زمینی که گرفته شده را ببینید! بعضی 
وقت ها مشکل در اســتفاده از الفاظ در آدرس دهی 
است. مثلا می پرسند آدرس تان کجاست؟ می گویند 
جاده لار، و نمی گویند مثلا خروجی گراش؛ و رقیبان 
هم از آن ســو اســتفاده می کنند. ولی الحمدالله در 
تمام اســناد و مدارک بیغ جنوبی جزو گراش است، 
و شهرک صنعتی گراش هم جزو اراضی گراش است. 
این قضیه به این خاطر مطرح شــد که آقای بزازی 
که برای دریافت ســند رفته بود، گفته بود آدرس ام 
جاده اوز است. در سند هم نوشته بودند »اوز، شهرک 
صنعتی«. که ما اعتراض کردیم و گفتیم باید بنویسید 
»شهرک صنعتی گراش«، چون پلاک ثبتی ما گراش 
است. ما پیگیری کردیم و سندی که صادر شده بود 
را به همین خاطر باطل کردیم، و ســند جدیدی با 

آدرس درست گرفتیم.
یعنی هر کســی سند گرفته به اسم شهرک  �

صنعتی گراش است؟
بله. این دومین سندی است که گرفته اند. اول آقای 

حسین زاده سند گرفته بود.
بقیه هنوز سند نگرفته اند؟ �

نه. چون باید پروانه بهره برداری بگیرند و ســاخت 
و ســاز تکمیل باشد، بعد اقدام می کنند برای سند 

زمین که مالک خودشان می شوند. 
برای صدور سند باید از لار اقدام کنید؟ �

یک ســری کارهــا را منابع طبیعی گــراش انجام 
می دهد و منابع طبیعی لار ســند را صادر می کند. 
البته اداره ثبت اســناد و املاک هم هنوز می گوید 
پرونده آن پلاک را هنوز به ما نداده اند! من نمی دانم 
یعنی چه که پرونده پلاک ثبتی را به ما نمی دهند؟

و حرف آخر؟ �
باید از حاج آقا حســینی تشــکر کنم که از همان 
ابتدای حضورشان دلســوز صنعت بودند. فرماندار 
فعلی آقای فرودی در بحث گاز، و فرماندار اســبق، 
آقای خواســت خدایی هم در بحث مخابرات خیلی 
زحمت کشــیدند. به خاطر همین زحمت هاســت 
که الآن زیر ســاخت های شــهرک صنعتی در حد 
نود درصد تکمیل است، و منتظریم صنعت گران و 

سرمایه داران بیایند و حمایت کنند.

با اختصاص سه و نیم میلیارد تومان

زمستان۹۵
گازبهاردمیرسد

احمدی ملایــری رییس اداره گاز گــراش در مورد پایان 
عملیات گازرسانی به ارد گفت: پروژه گازرسانی ارد با تامین 
اعتبار آماده برگزاری مناقصه است. در پیمان یک سال در 
نظر گرفته شده است اما معمولا به دلیل مشکلات اجرایی 
ممکن اســت چند ماهی تاخیر داشــته باشد. با همکاری 
خوب بخشداری ارد امیدواریم پیشرفت خوبی داشته باشد. 

تمام تلاش ما این است که به زمستان سال بعد برسیم.
اعتبار ســه و نیم میلیارد تومان برای ایــن پروژه در نظر 
گرفته شده است و پیش بینی می شود در این پروژه 1200 

انشعاب در ارد واگذار شود. 

اردی ها خانه های خود را لوله کشی کنند
رییــس اداره گاز از مــردم بخش ارد خواســت که برای 
گازرســانی آماده باشند: طبق هماهنگی با نظام مهندسی 
فارس، بخشــداری ارد و مجریان معرفی شــده قرار شده 
مجریان گازکشی ساختمان کار خود را آغاز کنند. معمولا 
مجریان گاز حق ندارند در مناطقی شــبکه گذاری نشــده 
است لوله کشی گاز انجام دهند اما چون گازکشی ارد قطعی 
اســت رضایت آن ها را جلب کردیــم که مجریان از همین 

امروز کارشان را برای گازکشی خانه ها شروع کنند.

برنامه برای فداغ و خلیلی
فرماندار گراش ابراز برای گازرســانی به فداغ و خلیلی نیز 
ابراز امیدواری کرد: »بنای دولت خدمت رسانی در روستاها 
و رونــق و آبادانی در مناطق محروم و کمتر توســعه یافته 
است که امیدواریم با توجه به نیاز و شرایط موجود طرح گاز 
رسانی به دهستان های فداغ و خلیلی به تصویب برسد.« 

گازرسانی به 9۷ درصد شهر گراش
اصغر فرودی فرماندار شهرستان گراش با بیان اینکه پروژه 
توســعه و تکمیل شبکه گازرسانی شــهر گراش به زودی 
عملیاتی می شــود، اظهار داشــت: این طرح به طول 1۶ 
کیلومتــر و با اعتباری بالغ بر پانصد میلیون تومان از محل 
اعتبارات شــرکت گاز به زودی عملیات اجرایی آن شروع 
می شود و در حال حاضر مناقصه انجام و پیمانکار انتخاب 

شده است. 
وی گفت: طرح توسعه شبکه گاز رسانی در شهر گراش در 
32 نقطه شامل شهرک رزمندگان، آزادگان، مسکن طلاب 
و چند منطقه دیگر اجرا می شــود که توافقات شروع این 
طرح با شــهرداری شــده و پس از تجهیز کارگاه عملیات 

اجرایی آن شروع می شود. 
رییس اداره گاز گراش نیز در مورد تکمیل گازرســانی در 
گراش گفت: با انجام 1۶ کیلومتر گســترش شبکه گاز در 
شــهر گراش، پوشش گاز شهری به 9۷ درصد می رسد. در 

حال حاضر 85 درصد شهر شبکه  گازرسانی دارد.

13 درصد علمک ها بدون استفاده مانده
رییــس اداره گاز در مورد جمع آوری علمک هایی که افراد 
برای گرفتن اشــتراک اقدام نکرده انــد گفت: »13 درصد 
علمک های نصب شــده در شهر اســتفاده نمی شود. ما در 
حال حاضر 5200 علمک نصــب کرده ایم که حدود ۷00 
علمک مصرف کننده ندارد. با توجه به دو قلو بودن بعضی از 
علمک ها ما در واقع هزار مشــترک بالقوه داریم که ثبت نام 

نکرده اند.«
به گفته اداره گاز: »با هماهنگی شرکت پخش فرآورده های 
نفتــی طبق دســتور موکد معــاون وزیر نفــت، صنایع و 
مشترکین خانگی شــش ماه مهلت داده شود که به جای 
سوخت مایع از گاز استفاده کنند. بعد از شش ماه سوخت 

مایع محل هایی که گازرسانی شده است قطع می شود.«

تنها یک واحد صنعتی از گاز استفاده می کند
خارج از شــهرک صنعتی شــش واحد صنعتی داریم که 
برای آن ها نامه زده ایم. در شــهرک صنعتی ما با دســتور 
تاجگردون معاون اســتاندار یک ماهه به شــهرک صنعتی 
گازرسانی کردیم. هر چند ما به وعده خودمان عمل کردیم 
اما تا امروز فقط یک اشــتراک در آنجا داشته ایم که از نظر 

اقتصادی به هیچ وجه قابل توجیه نیست.«

شــهرک صنعتی فارس بخشی از ســازمان صنایع کوچک و زیر مجموعه ی 
وزرات صنعت و معدن و تجارت اســت. شرکت شهرک صنعتی وظیفه دارد 
که در شهرک صنعتی و یا در شهرهایی که درخواست شهرک صنعتی دارند، 
زیرســاخت هایی ایجاد کند. این شرکت زمین شــهرک را از منابع طبیعی 
دریافت می کند یا در جاهایی که مقدور نیســت از مالکین می خرد، و آن جا 
زیرســاخت ها مثل آب، گاز، برق، تلفن، آسفالت، لبه گذاری، روشنایی، کد 

پستی و را فراهم می کند.
ساخت شهرک صنعتی گراش از ســال ۷۶ کلید خورد. در سال ۷8 اولین 
واحد صنعتی، یعنی نان ســخاوت عبدالهی شمسی شروع به کار کرد. این 
شهرک در حال حاضر چهل هکتار است؛ که چهارده هکتار آن طرح توسعه 
است که از سال 89 پیگیری شده است. متراژ زمین در این چهل هکتار برای 
واگذاری دویســت و بیست و پنج هزار متر مربع است که به صنایع مختلف 
داده می شود، شامل مواد غذایی و بهداشتی، صنایع فلزی، کانی غیر فلزی، 
صنایع شــیمیایی، صنایع چوب، صنایع برق و الکترونیک، صنایع نساجی و 
صنایع ســلولزی. به گفته مهندس هادی پور، مدیر شهرک صنعتی گراش، 

»زیر ساخت های شهرک صنعتی در حد نود درصد تکمیل است«.

واحدهای فعال در شهرک
مهندس هادی پور می گوید تاکنون 55 نفر برای واگذاری زمین در شهرک 
درخواســت داده اند، یعنی جمعــا 135 هزار متر مربع که نصف شــهرک 
محسوب می شــود. از این 55 صنعت گر، چهار نفر آن ها انصراف داده اند. از 
51 زمین واگذار شده، الان 11 واحد ساخته شده است و 15 واحد در حال 
ســاخت است. از آن 11 واحد، ده واحد به بهره برداری رسیده است و از آن 

10 واحد الان 8 واحد فعال است. 
مدیر شــهرک صنعتی گراش می گوید فعال ترین واحــد، صنایع نایلون و 
نایلکس آقای یوســف سبزواری است. همچنین نان سخاوت آقای عبدالهی 
شمســی، و واحد سبزی طه، که امیدوار است این واحد تبدیل به یک برند 

برای گراش بشود که حداقل در سطح منطقه شناخته شده باشد.

مزیت های استقرار در شهرک
مهندس هادی پور مزیت های اســتقرار در شــهرک صنعتی را بدین شکل 

دسته بندی می کند: صنعت گران نیاز به استعلام از ادارات دولتی ندارند، 
مخصوصا در بحث مواد غذایی، جز این که یک سری استانداردهای ادارات 
بهداشــت و محیط زیســت را باید از ابتدا رعایت کنند. اگر نیاز به دریافت 
تســهیلات داشته باشند، سند زمین شان در رهن بانک های دولتی می رود. 
شرکت هایی که به صورت حقوقی وارد شهرک صنعتی شوند، تا بیست سال 
از مالیات معاف اند. واحدهایی که تا هجده ماه به بهره برداری برسند، نزدیک 
به پانــزده درصد در قیمت زمین و انشــعاب هایی که باید بگیرند تخفیف 
می گیرند. واحدها نیاز به اخذ پروانه ساختمانی از شهرداری ندارد، و عوارض 
شــهرداری شامل آنها نمی شود. تســهیلاتی مثل صندوق توسعه تعاون و 
نوســازی و ... هم در شــرکت صنعتی فارس وجود دارد که صنعت گران را 
حمایت می کنند. و در نهایت، شرکت شهر ک های صنعتی چند سالی است 
که تورهای صنعتی را حتی برای خارج از کشور مثلا فرانسه برگزار می کند، 

و پنجاه درصد هزینه ی تورها را خود شرکت می دهد. 

مزیت منطقه بندی جدید
بــه گفته هادی پــور، شــهرک صنعتی گراش از پارســال جــزو مناطق 
کمترتوسعه یافته قرار گرفته است، که مزیت های زیادی برای سرمایه گذاران 
به همراه دارد. چون در زمان واگذاری زمین در مناطق کمتر توســعه یافته، 
ده درصــد به صنعتگران تخفیف اختصاص می یابد. هادی پور قیمت کنونی 
زمین در شــهرک صنعتی را ۴۷ هزار تومان اعلام می کند، که به دلیل این 
منطقه بندی جدید، ده درصد هم تخفیف می خورد. در مناطق توسعه یافته، 
مبلغی که باید در قبال دریافت زمین به صورت نقدی پرداخت شــود، سی 
درصد کل مبلغ زمین اســت، ولی در مناطق کمتر توسعه سافته، این مبلغ 
پانزده درصد اســت. و در آخر، اقساط زمین که پیش از این سه ساله بسته 
می شــد، اکنون با یک ســال تنفس همراه است، و بعد از یک سال، اقساط 
سه ساله شروع می شود. مدیر شهرک صنعتی می گوید: »این کمک بزرگی 
است که به شهرک صنعتی گراش شد، و الحمدالله تازگی ها این قضیه یک 

سال هم تمدید شد.«
به مناســبت روز صنعت با مهندس هادی هادی پور مدیر شهرک صنعتی 
گــراش گفتگو کرده ایم. در شــماره آینده پای صحبــت صنعتگرانی که با 

سخت جانی همچنان فعال مانده اند نیز خواهیم نشست.

گفتگو با مهندس هادی هادی پور مدیر شهرک صنعتی گراش در روز صنعت

از ۵۱ مجوز، فقط هشت واحد صنعتی فعال اند

گزارش تصویری
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هر سرمایه گذاری لزوما مدیر تولید و بازاریاب هم نیست. «
سرمایه گذاران کارخانه نئوپان شهید اقتصادی شدند. «
اسناد به نام شهرک صنعتی گراش صادر می شود. «
شهرک گراش شامل تسهیلات مناطق کمتر توسعه یافته می شود. «

ادامه از صفحه یک

درباره شهرک صنعتی گراش
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Industrial Estate 
Awaits Investments

Gerishna: “Only 8 factories are active in 
the Industrial Estate of Gerash,” says Hadi 
Hadipur, the director of the Industrial Estate, 
“while 51 licenses have been issued in the 
last few years”. 
The Estate was built in 1999 in a region called 
Anagh. It covers 40 acres of land, and the 
infrastructure is ready for planting factories 
including food, chemical, metal, wood, 
electronic, and textile industries. But as Mr. 
Hadipur says, investment in the Industrial 
Estate has not been impressive. He believes 
that part of the problem is obviously related 
to the dire economic condition of the country; 
but there are also other factors that contribute 
to this situation, such as the lack of interest 
in cooperative investment, unfamiliarity with 
the scientific management of factories, etc. 
Hadipur believes, though, that investors 
will be interested in setting up industries, 
small or big, in the Industrial Estate if 
they become aware of the advantages. He 
mentions that the facility of plating industries 
in the Estate considering the already existing 
infrastructure, partial exemption from paying 
taxes, various kinds of loans and rebates, and 
many other advantages should be enough to 
encourage investment in the Industrial Estate.

Some words and Expressions in this news story:
Industrial Estate )or Industrial Park(: شهرک صنعتی
Infrastructure: زیرساخت
Investment: سرمایه گذاری
Scientific management: مدیریت علمی
Advantages: مزیت ها
Exemption: معافیت
Tax: مالیات
Loan: وام

News
»Masoud Ghafoori

در ماه های اخیر در چندین به دلیل نظرات درج شده در سایت گریشنا 
به دادگاه گراش شکایت شده است.

در مورد تایید نظرات در ســایت، مشی مدیران گریشنا این است که 
ضمن رساندن صدای مردم از اشــاعه مطالب نادرست، شایعات و بر 

خلاف مصالح خودداری کنیم.
ســرعت کار باعث می شــود انتشــار برخی نظرات در نهایت باعث 
سوتفاهم هایی شود که در این موارد سعی کردیم به کمک مسئولینی  

که حامی رسانه ها هستند مشکلات مرتبط را رفع کنیم.

خوانندگان محترم گریشــنا در نظر داشــته باشند که حتی در 
صورت انتشــار بدون نام نظرات، در صــورت پیگیری قضایی امکان 
شناســایی افرادی که مطالبی را در اینترنت منتشــر می کنند تا حد 

زیادی وجود دارد.
از این رو از خوانندگان گریشــنا تقاضا داریم ضمن رعایت انصاف در 
نوشتن نظرات خود، در نظر داشته باشند که از درج کامنت های حاوی 
بــار حقوقی خودداری کنند تا در  نهایت باعث دردســر خود آن ها و 

اشکال در امر خبررسانی سایت نشود.

افسانه ما

website: www.gerishna.com 

»104« بهترین رتبه گراش
بهترین رتبه ای دانش آموزان گراشی که خبر آن منتشر شد 
مربوط به فاطمه مهروری در گروه علوم انسانی است. مهروری 
که دوره دبیرســتان خود را در مدرسه نمونه دولتی نرجس 
خاتون لار گذرانده است، حائز رتبه 10۴ منطقه 2 شده است.

ابدی، پیشتاز رتبه های برتر
به گزارش گریشنا، فارغ التحصیلان دبیرستان ابدی گراش 
امســال نســبت به دیگر مدارس نتایج بهتری داشــتند. 
دبیرستان ابدی، سال تحصیلی پیش را با یک کلاس ریاضی 

و یک کلاس انسانی به پایان رسانده است.
محمد قائدی و سیدحســین ســعادت در گــروه ریاضی 
رتبه های برتر گراش هستند. قائدی رتبه 329 منطقه 3 را 
کسب کرده و سعادت، دیگر فارغ التحصیل دبیرستان ابدی 
در گروه ریاضی رتبه 389 منطقه 3 را به دست آورده است.

از این دبیرستان امیرحسین نوبهار نیز در گروه علوم انسانی، 
رتبه 853 منطقه 3 را به دست آورده است.

حمزه قائدی که سال پیش از دبیرستان ابدی فارغ التحصیل 
شده در گروه ریاضی حائز رتبه 953 منطقه 3 شده است؛ 
در همین گروه نادر اسلام پرســت، رتبه 959 منطقه 3 را 

کسب کرد.

تجربی ها کمتر از هر سال
از فارغ التحصیلان گراشی مدارس استعدادهای درخشان،  
خبر رتبه 3۴۴ امیرحســین گراشــی و رتبه ۶0۶ حامد 
محســنی هر دو در سهمیه شاهد منتشــر شد. گراشی و 
محسنی از دوره راهنمایی در مدرسه تیزهوشان لار تحصیل 

کرده و در آزمون گروه ریاضی شرکت کرده است.
در گروه علوم تجربی، سعید عبداللهی از مدرسه نمونه دولتی 

شاهد شیراز رتبه 2300 منطقه 1 را کسب کرده است.
همچنین سعید مهروری در گروه علوم تجربی رتبه 152۷ 
منطقه 3 به دست آورده است. سعید مهروری در دبیرستان 

سیدالشهدا )ع( تحصیل کرده است.

دوقلوهای لاری
لاری ها امسال کنکور نسبتا خوبی را پشت سر گذاشته اند. 
گفته می شــود، احســان و عرفان طاهری فرد که از شیراز 
رتبه های 5 و ۶ علوم تجربی را به دســت آورده اند، اصالتا 
لاری هستند. پس از این دو نفر نیلوفر زائر با رتبه 39 گروه 
ریاضــی و فاطمه مهربانی با رتبه 88 گروه انســانی و آرزو 

انصاری با رتبه ۴50 رشته تجربی، بهترین نتایج لار بودند.

پلکخبر آخر

فرهنگ

آتشزدنسطلآشغالدرشهرکپردیس-عکس:مجیدافشار«

تجمعزبالهدربلوارشهدا-عکس:محمدرضاحاجیزاده« خیابانبسیج-عکس:محمدعالمی« انتهایخیابانبسیج-عکس:احمدقنبری«

بلوارشهیدمنفرد-عکس:محمدجهاندیده«

تجمعزبالهو...درخیابانکریمیان-عکس:شامحمدی«

جشنیبرایطلوعهشتمینآفتاب
امسال جشن های دهه کرامت و میلاد امام رضا)ع( با مشارکت 
آستان قدس رضوی به صورت ویژه در گراش برگزار می شود.

کانــون فرهنگی مذهبــی روایت آفتــاب از 25 مرداد تا 5 
شهریور به مناســبت دهه کرامت همایشی با نام هشتمین 
آفتاب را در حســینیه حضرت ابوالفضل )ع( گراش برگزار 

می کند. 
نمایشــگاه آثار و عکس های قدیمی حرم مطهر امام رضا)ع(، 
تابلوهای نقاشی، معرق، مشــبک با محوریت هنر رضوی از 

بخش های اصلی این همایش اســت. در ســه شنبه پایانی و 
همزمان با میلاد امام هشــتم )ع( با حضور اساتید و مداحان 
کشوری و خادمین حرم برنامه ســخنرانی و مولودی خوانی 

برگزار می شود.
کانون فرهنگی مذهبــی روایت آفتاب با همکاری آســتان 
قدس رضوی، اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی فارس و 
اداره تبلیغات اسلامی گراش این برنامه را برگزار خواهد کرد. 
محمدعلی شــامحمدی مدیر روایت آفتاب از دیگر نهادهای 
فرهنگی و مذهبی برای مشــارکت در این برنامه و همچنین 

هنرمندان برای ارسال آثار دعوت کرد.


